
CNSLR - Frăţia | Revista Presei 27 august 2019 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

• Lovitură de teatru: Viorica Dăncilă anunță transferuri din ALDE și Pro 

România și că PSD rămâne la guvernare! 
 

 

Liderul PSD, premierul Viorica Dăncilă, a transmis luni, pe fondul iminentei ieșiri a ALDE din 

Guvern, că PSD va rămâne la guvernare și că alături de social-democrați „vor veni toți cei din 

ALDE și Pro România care au curajul de a-și asuma acest proces”. 

„PSD va merge înainte cu guvernarea țării și alături de noi vor veni toți cei din ALDE și Pro 

România care au curajul de a-și asuma acest proces, care înțeleg că fuga de responsabilitate și 

lașitatea nu vor duce niciodată România mai departe. Dincolo de obiectivele și calculele 

electorale ale unui grup restrâns, important este să nu dezamăgim cetățenii care ne-au dat votul și 

încrederea în 2016. 

Dacă unii dintre membrii ALDE nu înțeleg aceste lucruri, vor pierde iremediabil: în fața 

românilor, în fața colegilor de bună-credință care au fost sacrificați în numele unor interese 

mărunte, în fața celorlalte instituții ale statului român și în fața partenerilor noștri externi. 

PSD va asigura stabilitatea acestei guvernări. Dincolo de jocul politic al unora, este important ce 

se întâmplă cu destinul țării și ce credibilitate avem în plan extern”, a scris Dăncilă pe Facebook. 

 

(sursa:stiripesurse.ro) 

 

 

• Tăriceanu și-a anunțat demisia din fruntea Senatului 

 

Șeful ALDE Călin Popescu Tăriceanu și-a anunțat partidul că va demisiona din funcția de 

președinte al Senatului, spun surse din partid pentru STIRIPESURSE.RO, poziția pe care o 

ocupă de 5 ani. 

Potrivit surselor citate, Tăriceanu va demisiona din a doua funcție din stat imediat după ce începe 

sesiunea parlamentară în septembrie. Tăriceanu conduce Senatul din 2014, fiind susținut în 

permanență de PSD. 

În Senat este nevoie de o majoritate de 69 de voturi pentru alegerea unui nou președinte al 

Senatului. PSD are, singur, 68 de voturi. 

(sursa: stiripesurse.ro) 
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• OFICIAL Pro România a decis să facă Alianță electorală cu ALDE cu 

candidat unic la prezidențiale, Mircea Diaconu 

 

Delegația Națională a Pro România a decis azi la Palatul Parlamentului o alianță electorală 

(Alianța ALDE-Pro România) la alegerile prezidențială cu ALDE și susținerea candidaturii lui 

Mircea Diaconu, fost senator PNL și fost europarlamentar independent. Anunțul a fost făcut de 

președintele Pro România, deputatul Victor Ponta. 

 

În acest context la ora 16 în ședința conducerii ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, va anunța că 

renunță la candidatura sa la alegerile prezidențiale și va îndemna partidul să accepte o alianță 

electorală cu Pro România și implicit ieșirea din Coaliția la guvernare cu PSD. 

Alianța electorală va fi înscrisă la Biroul Electoral Central (BEC). 

În ambele partide se vorbește deja de un viitor pas al relației - alianță politică în vederea 

alegerilor locale și apoi o posibilă fuziune. 

 

 (surse: stiripesurse.ro) 

 

 

 

• Victor Ponta NU e de acord cu moţiunea de cenzură: Orban 'a ieşit aşa 

cumva să o sprijine pe doamna Dăncilă şi nu înţeleg de ce' 

 

Victor Ponta nu este de acord cu depunerea unei moţiuni de cenzură împotriva Guvernului 

Dăncilă. Liderul Pro România este de părere că opoziţia trebuie să aştepte ca Viorica Dăncilă să 

se prezinte în Parlament cu restructurarea Guvernului, să demonstreze că PSD are majoritate sau 

să piardă guvernarea. 

"Cred că domnul Orban ori face un joc ascuns pe care nu îl înțelegem noi, are un blat, ceva, ori a 

vorbit aiurea. De ce să faci moțiune de cenzură când guvernul trebuie să vină pentru vot pe 

restructurare? Domnul Orban din câte știu nici nu e parlamentar. Cred că a ieșit așa cumva să o 

sprijine pe doamna Dăncilă şi nu înțeleg de ce. Noi ne-am făcut de râs alături de PNL în sesiunile 

anterioare, când PNL depunerea moțiune și nu voia să treacă moțiunea", a declarat Ponta. 

În cazul unei moţiuni de cenzură, opoziţia trebuie să strângă jumătate plus 1 din totalul voturilor 

din Parlament pentru a demite Guvernul. În cazul restructurării, sarcina obţinerii majorităţii în 

Parlament revine Guvernului, în caz contrar Executivul fiind demis. 

 

(sursa: stiripesurse.ro) 
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• Rareş Bogdan, anunţ de ULTIMĂ ORĂ: Rovana Plumb şi Dan Nica, 

respinşi pentru postul de comisar european 

 

 
Europarlamentarul Rareş Bogdan, prim-vicepreşedinte al PNL, anunţă că propunerile înaintate 

de Guvernul Dăncilă pentru funcţia de comisar european din partea României, Rovana Plumb şi 

Dan Nica, sunt considerate inacceptabile la Bruxelles. Liberalii o somează pe Viorica Dăncilă să 

se consulte cu Iohannis şi să facă alte propuneri. 

 

"Am primit informaţii extrem de importante de la Bruxelles legate de cele două candidaturi 

pentru poziţia de comisar european. Informaţiile sunt extrem de grave, atât pentru constituirea 

Comisiei, cât şi pentru imaginea României, pentru că şansele ca unul dintre cei doi să ajungă 

comisar european sunt egale cu zero. Mai mult, în acest moment, România este singura tara care 

a făcut propuneri inacceptabile. O somăm pe doamna Viorica Dăncilă, încă premier al României, 

să prezinte de îndată alte propuneri. Suntem absolut convinşi că nu s-a consultat în aceste două 

propuneri cu preşedintele Iohannis", a declarat Rareş Bogdan. 

 

(sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

• Acuzat că a încheiat contracte cu statul, Dan Barna iese la rampă: 'Este 

un reproş pe care îl accept liniştit, împăcat' 

 

Candidatul alianţei USR-PLUS, Dan Barna, a ţinut să lămurească toate acuzaţiile ce îi sunt aduse 

privind contractele cu statul pe care le-a avut înainte de a intrat în politică, cu ocazia participării 

la emisiunea Talk B1. 

 

"Vreau să abordez şi marea acuzaţie ce îmi este adusă mie din lipsă de altceva legată de afaceri 

cu statul cu fonduri europene. Fondurile europene pentru toate statele sunt în proporţie de 70-

80% adresate exact sectorului public. Banii europeni vin să completeze nevoia de funcţionare 

pentru primării, pentru Consilii Judeţene, pentru ministere, tocmai pentru ca statul să se poate 

armoniza mai bine cu ceea ce înseamnă valorile şi principiile europene. 

Din perspectiva aceasta, faptul că o companie specializată în atragerea de fonduri europene a 

avut contracte cu beneficiarul principal, adică cu instituţiile ale statului român este ca şi cum îi 

reproşezi unui pompier că s-a dus şi a participat la stingerea unui incendiu. Realitatea este 

foarte simplă, am creat o companie în 2006, în 10 ani a devenit una dintre cele mai relevante şi 

consistente din punct de vedere al calităţii serviciilor din România. Contractele pe care le-am 

câştigat şi în câteva zile o să ies foarte transparent cu toate contractele, cu sumele, cu ceea ce s-

a livrat pentru a închide odată acest subiect care îi sperie pe români pentru că nu toată lumea 

înţelege. 
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Au fost contracte câştigate prin licitaţie, contracte în care am participat transparent, contracte 

care au fost rambursate integral după monitorizări ale instituţiilor statului român şi ale 

instituţiei europene, ale Comisiei Europene. Practic, mie mi se reproşează că am contribuit la 

absorbţia de fonduri europene a României. Este un reproş pe care îl accept liniştit, împăcat", a 

explica Dan Barna. 

 

(sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

• Răzvan Cuc, despre FIRMELE CHINEZEȘTI interesate de execuția 

autostrăzii Comarnic - Brașov: ”Le-am dat termen 16 septembrie. Ori 

închidem contractul, ori vom merge mai departe” / "NU le puteam îngrădi 

sub nicio formă participarea"  

 

 În contextul în care România și SUA au semnat o serie de înțelegeri care ar putea exclude 

firmele chinezești din proiecte strategice, cum ar fi dezvoltarea rețelei 5G, reporterul B1.ro l-a 

întrebat pe ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, dacă mai este de actualitate interesul Chinei 

pentru realizarea tronsonului Comarnic-Brașov, din autostrada București-Brașov, realizat în 

Parteneriat Public Privat (PPP). 

Ministrul ne-a declarat că a avut o discuție cu firmele chinezești, în care le-a termenul de 16 

septembrie 2019 pentru semnarea contractului. Răzvan Cuc a menționat că ”până la sfârșitul 

anului vrem ca acest contract să fie încheiat și să înceapă lucrul”. 

 

”S-a înțeles greșit un aspect: de ce am mers în CSAT cu ordonanța și cu raportul prin care acest 

obiectiv a fost desemnat Obiectiv Strategic de Interes Național. Practic s-a mers cu o dublă 

măsură în sensul că: avem PPP-ul, dacă chinezii nu se hotărăsc să semneze contractul și să se 

apuce să lucreze, atunci, așa cum spuneam, vom intra, pentru că ordonanța care a fost adoptată 

în CSAT nu putea să intre în Guvern decât când începea sesiunea parlamentară. Cu chinezii ne-

am întâlnit săptămâna trecută, am avut o discuție cu ei, cu Eugen Teodorovici, le-am dat 

termenul de 16 septembrie. Ori închidem contractul, ori dacă nu, vom merge mai departe în 

varianta pe care am lansat-o, pentru că până la sfârșitul anului, așa cum spuneam, vrem ca 

acest contract să fie încheiat și să înceapă lucrul”, a precizat Răzvan Cuc. 

Ministrul a mai spus că la acest PPP puteau participa firme din toată lumea și nu avea cum să 

excludă firmele chinezești. 

”Parteneriatul Public Privat înseamnă că puteau să vină și firme din SUA, puteau să vină firme 

și din Turcia, puteau să vină firme și din Grecia, puteau să vină firme din toată lumea, care vor 

să investească. Principiul PPP-ului este acela de a veni cu propriile sume, firmele care vin să 

construiască. Este o societate de proiect în care Statul român intră 25%, partenerul privat cu 

75%, se dau niște sume. Totodată, cine face investiția va percepe acea taxă pe autostradă, cât și 

sumele pe care le va încasa de la ce va concesiona pe aliniamentul autostrăzii. Deci, sunt 

principiile care se folosesc în toate țările. 
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 Noi nu putem îngrădi sub nicio formă participarea (n.r. firmelor chinezești). Noi trebuie să 

încurajăm să vină cât mai multe firme.  

Ați văzut că, de exemplu, la Târgu Neamț-Iași sunt 4 consorții care s-au înscris pentru acest 

obiectiv”, a declarat ministrul. 

 

(sursa: b1.ro) 

 

 

 

• Cuc anunță restructurări la TAROM și CNAIR: "Dacă sunt 

competenţi, nu va fi o problemă să îşi găsească alt loc de muncă" 

 

Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor a declarat luni, într-o conferinţă de presă, că 300 de 

posturi din cadrul TAROM vor fi restructurate de către Consiliul de administraţie, dar că vor 

există restructurări și în conducerea CNAIR, informează MEDIAFAX. 

300 de oameni pleacă de la TAROM 

"Restructurările se vor face cu precădere de la direcţia comercială, direcţia de achiziţii şi direcţia 

economică. Misiunea este grea, trebuie să uite de trecutul pe care îl are Tarom şi să nu fie 

implicate emoţional pentru că aşa nu va face nimic", a afirmat luni, ministrul Transporturilor. 

Cuc a precizat că vor fi restructurate 300 de posturi, iar acestea doar pentru început, întrucât din 

cei 470 de angajaţi ai departamentelor tehnice, mulţi nu lucrează la întregul lor potenţial. De 

asemenea, ministrul vrea să înfiinţeze un centru separat pentru angajaţii din domeniul tehnic 

pentru a le permite să lucreze pentru mai multe companii în afară de Tarom. 

Restructurări și la CNAIR 

Ministrul anunţă restructurări şi în cazul posturilor de Companiei Naţionale de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere, pentru că nu se respectă termenele proiectelor asumate. 

"Aici vorbim despre posturile de conducere. Pentru că avem foarte multe posturi de conducere, 

avem foarte mulţi oameni care se pricep teoretic la autostrăzi, dar dorinţa mea a fost să văd că şi 

implementează aceste proiecte. Sunt oameni foarte buni care lucrează la Companie foarte bine, 

dar acel balast care am constat în urma sarcinilor de serviciu care le-au fost date că nu le-au făcut 

în timpii care li s-au cerut. Eu cred că trebuie la un moment dat să iei nişte decizii un pic mai 

radicale. Mă interesează ca lucrările pe care ni le-am asumat să se facă în timpii pe care ni i-am 

asumat. Dacă s-au depăşit termenele pe care ni le-am asumat ne uită să vedem unde e blocajul. 

Dacă vedem că blocajul e la achiziţii, la juridic, atunci trebuie să luăm măsuri", a afirmat Cuc. 

În privinţa celor care îşi vor pierde locurile de muncă, Răzvan Cuc crede că dacă sunt 

competenţi, îşi vor găsi cu siguranţă de lucru în altă parte. "Dacă oamenii sunt competenţi, cu 

siguranţă nu va fi o problemă să îşi găsească alt loc de muncă mai departe", a declarat ministrul. 

 

(sursa: Digi24) 
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• Olguța Vasilescu, detalii despre votul din CEX PSD privind rămânerea la 

guvernare 

 

Lia Olguța Vasilescu a anunțat că nu a votat nici pro, nici contra în CEx privind decizia 

partidului de a rămâne la guvernare. Vicepreședintele PSD a precizat că nu a ridicat deloc mâna 

când a venit vorba de acest punct al reuniunii social-democrate de luni. 

 

„Comitetul Executiv PSD a decis azi rămânerea la guvernare, chiar dacă ALDE ne-a lăsat fără 

majoritate parlamentară. Judecând simplist, mi-aș dori retragerea în opoziție: e comod, faci zilnic 

exerciții de dicție și filosofie, nu dai socoteală nimănui că doar nu ești la putere și e suficient să ii 

critici pe alții, ca să nu mai vorbesc că nu dai nici cu subsemnatul, căci știm cu toții că nicio faptă 

bună nu rămâne nepedepsită și, în plus, nu mai ești țintă vie”, a scris Lia Olguța Vasilescu, luni 

seara, pe Facebook. 

Aceasta a adăugat că le-a transmis unora dintre liderii de sindicat, îngrijorați că vor veni tăierile 

de salarii, că abia așteaptă să intre în opoziție și să râdă de ei când o să îi vadă „cum dau din colț 

în colt că pierd tot ce am dat noi”, potrivit Mediafax. 

„După ce am pierdut alegerile europarlamentare, le-am spus unor lideri de sindicat (deja 

îngrijorați că vin tăierile și recunoscând, în sfârșit, că guvernarea PSD, cu bune și cu rele, le-a 

adus multe beneficii), că abia aștept, când intrăm în opoziție, să îmi iau punga de popcorn, să mă 

uit la tv și să râd de ei când o să-i văd cum dau din colț în colț că pierd tot ce am dat noi. Fiindcă 

noi am dat maxim din cât se putea. Judecând politic, însă, mi-ar părea rău să văd cum și-ar bate 

unii joc de toată munca noastră din ultimii ani. Pentru că nu e nevoie să faci vreun efort de 

imaginație ca să înțelegi că băieții ăștia care vor să dea jos guvernul vor aplica strict rețeta din 

2010: dezbină toate categoriile sociale, fă-le să se urască între ele și apoi arde-le la buzunar, 

fiindcă, dezbinate fiind, nu o să se susțină reciproc”, a mai scris Vasilescu. 

Într-un post scriptum la postarea pe Facebook, ea a precizat: „Azi nu am votat nici pro, nici 

contra în CEX. Nu am ridicat mâna deloc. Pur și simplu încă oscilez între omul politic și cel care 

ar vrea ca unii să își amintească, pe pielea lor, ce înseamnă guvernările de dreapta în România”. 

ALDE a decis luni ieșirea de la guvernare și o alianță cu Pro România. 

De cealaltă parte, premierul Viorica Dăncilă a declarat că social-democrații au decis să rămână la 

guvernare și cataloghează acțiunile ALDE drept o decizie de neînțeles. Șeful Executivului a mai 

spus că face propuneri de miniștri interimari, după retragerea miniștrilor ALDE. 

 

(sursa: Digi24) 
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• Ce spun dezvoltatorii şi brokerii imobiliari despre modificările aduse 

programului Prima casă: „Programul Prima casă devine din ce în ce mai 

instabil şi va dispărea de pe piaţă“. Dezvoltatorii imobiliari cred că 

familiile cu copii au nevoie de apartamente mari, cu preţuri care depăşesc 

plafonul stabilit de Ministerul Finanţelor 

 

Ministerul Finanţelor a propus printr-un proiect de lege modificarea Programului Prima casă şi 

redenumirea acestuia în O familie, o casă, printre schimbări regăsindu-se şi introducerea unui 

prag de venit pentru beneficiari, de maximum 4.500 lei la familiile fără copil şi 7.000 lei la cele 

cu copii, precum şi a preţului maxim de achiziţie al locuinţei care poate fi cumpărată, de 70.000 

euro. Dezvoltatorii şi brokerii imobiliari afirmă că schimbările anunţate de Ministerul Finanţelor 

nu vor afecta foarte mult piaţa imobiliară din România. 

„Pe anumite segmente, piaţa imobiliară nu va simţi influenţe majore după aceste modificări 

aduse programului Prima casă. Proiectele de la periferie vor fi avantajate, se vor vinde 

apartamentele mici. Au crescut preţurile locuinţelor construite şi nu se mai încadrează în 

program. Nu cred că va fi o schimbare majoră pe piaţa imobiliară din cauza modificărilor“, a 

declarat Antoanela Comşa, director general al subsidiarei locale a companiei spaniole de 

dezvoltare imobiliară Gran Via şi preşedinte al AREI (Asociaţia Investitorilor Străini în Real 

Estate). 

 

(sursa: Ziarul Financiar) 


